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Protokół nr L/23 

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 28 marca 2023 roku  

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1309.  

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Nieobecni Radni: Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2023 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej  

o zezwolenie na utworzenie w Liceum Ogólnokształcącym im. Czesława Tańskiego,  

ul. Króla Jana Sobieskiego 61, 96-330 Puszcza Mariańska oddziału przygotowania 

wojskowego. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 

10. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie za rok 2022. 

11. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Żyrardowie za rok 2022. 

12. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żyrardowie na temat funkcjonowania 

Powiatowego Inspektoratu Weterynarii oraz stanu sanitarno-weterynaryjnego  

w powiecie żyrardowskim. 

13. Ocena stanu sanitarnego powiatu żyrardowskiego za rok 2022. 

14. Informacja o pracy Zarządu. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Radny Pan Wojciech Szustakiewicz poinformował, że w dzisiejszym porządku obrad są cztery 

punkty dotyczące informacji na temat działalności i stanu bezpieczeństwa w Powiecie 

Żyrardowskim. Oznajmił, że w roku ubiegłym zabierał głos w tym temacie i stwierdza,  

że niemożliwym jest, żeby ze zrozumieniem wysłuchać tak obszernego materiału i podjąć 

jakąkolwiek ocenę bądź dyskusję. Zwrócił się z prośbą, żeby jego głos uznać jako protest,  

aby na przyszłość tak nie organizować Sesji. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz zwrócił się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad  

o dwa punkty. Wyjaśnił, że 6 grudnia 2022 roku Zarząd otrzymał pismo, w którym obecna Pani 

Skarbnik złożyła rezygnację z pełnienia funkcji Skarbnika Powiatu. Poinformował, że Rada 

Powiatu jest zobowiązana podjąć uchwałę odwołującą Skarbnika Powiatu. Obecna Pani 

Skarbnik pracuje w Starostwie do końca miesiąca, czyli do 31 marca. Z racji, że nie będzie  

już Rady Powiatu Żyrardowskiego w tym czasie, stosownym jest, aby w dniu dzisiejszym  

z mocą obowiązującą od 31 marca podjąć uchwałę odwołującą Skarbnika Powiatu 

Żyrardowskiego. Jednocześnie w momencie kiedy następuje odwołanie, nie powinno  

być sytuacji braku ciągłości w zarządzaniu finansami Starostwa Powiatowego. Dlatego  

też zwrócił się z prośbą o dodanie do porządku obrad również punktu, w którym nastąpi 

powołanie nowego Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. Nadmienił, że w tym punkcie zostanie 

przedstawiona kandydatura. Zaproponował, aby te punkty wprowadzić po przyjęciu protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady. Podkreślił, że uchwały podejmowane nie mają mocy obowiązywania 

od dziś, tylko od 31 marca, a nowy Skarbnik byłby od 1 kwietnia. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński zwrócił się z prośbą 

do Biura Rady, o wprowadzenie dwóch głosowań dotyczących odwołania oraz powołania 

Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. Kolejno odniósł się do uwagi Pana Radnego Wojciecha 

Szustakiewicza i potwierdził, że dziś są cztery obszerne sprawozdania. Wyjaśnił,  

że Komendanci i Dyrektorzy placówek zwracali się z prośbą, aby było to wprowadzone  

na początku roku, ponieważ gdy przedstawiano to w drugim i trzecim kwartale, było za późno 

na wyciąganie wniosków i debaty na dany temat. 

 

Rozszerzenie porządku obrad o odwołanie Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszki 

Mazurek zostało przyjęte w następujący sposób: 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest 

 

Rozszerzenie porządku obrad o powołanie Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego zostało przyjęte 

w następujący sposób: 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest 

 

Mieszkaniec Pan Tadeusz Szymańczak poinformował, że powstało Stowarzyszenie Obrona  

i Rozwój, które reprezentuje i jest Prezesem. Dodał, że jako Rzecznik Prasowy Polskiego 

Związku Producentów Roślin Zbożowych również reprezentuje rolników i mieszkańców 

Powiatu Żyrardowskiego. Zwrócił się do Pana Przewodniczącego i zaproponował rozszerzenie 

porządku obrad o wprowadzenie punktu „nie dla CPK, nie dla KDP”. Rozszerzyłby ten punkt 

także o obwodnicę Warszawy. Zaproponował wprowadzenie w punkcie 3a. Podsumował,  
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że jeśli Rada będzie przychylna, w dalszej części przedstawi wszystkie argumenty niezbędne 

w tym zakresie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński zwrócił się z prośbą 

do Radcy Prawnego o wyjaśnienie, kto ma prawo rozszerzyć porządek obrad. 

 

Radca Prawny Pani Agnieszka Gutkowska-Szkop poinformowała, że Przewodniczący Rady 

przygotowuje Sesję i on określa co jest w porządku obrad. Natomiast Rada może dokonywać 

zmian w projekcie porządku Sesji i z takimi wnioskami w trakcie Sesji mogą występować 

Radni, Komisje, Kluby lub Zarządy. Decyduje o tym Rada poprzez głosowanie.  

 

Radny Pan Błażej Zawadzki wniósł o zmianę porządku obrad i dodanie możliwości 

wypowiedzenia się strony społecznej. Zwrócił się z prośbą o rozszerzenie porządku obrad  

w punkcie trzecim jako wysłuchanie strony społecznej w celu wyrażenia swojego 

niezadowolenia z wcześniej wymienionych powodów. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że Rada Powiatu jest organem 

uchwałodawczym Powiatu Żyrardowskiego. Mieszkańcy mają swoich przedstawicieli w gronie 

Radnych Powiatu, jednakże nikt z Radnych nie przedstawił, że na dzisiejszej Sesji Rady 

Powiatu miałby być podejmowany taki punkt i rozszerzany porządek obrad. Jeśli ten temat trwa 

od dłuższego czasu to jego wątpliwość jest związana z tym, dlaczego nikt z mieszkańców  

nie pokusił się o to, by któregoś z Radnych poprosić, aby z Panem Przewodniczącym Rady 

ustalił na dziś taki punkt w porządku obrad. Jest to stawianie Przewodniczącego Rady  

w tej chwili w niewłaściwym świetle, gdy tuż przed Sesją Rady dodaje się taki punkt, kiedy  

są cztery obszerne sprawozdania i gdzie jasno powiedziano, że te sprawozdania są długotrwałe. 

W porządku obrad każdy z punktów jest ważny. Ten punkt jest newralgiczny dla całego 

społeczeństwa, ale dlatego wszyscy Radni powinni móc być przygotowani do takiej rozmowy 

i podjęcia takiego punktu. W punkcie „sprawy różne” każdy z Radnych może ten temat podjąć, 

może przedstawić swoje postulaty. Natomiast stworzenie punktu dotyczącego debaty jest dziś 

robione z zaskoczenia i bez jakiegokolwiek uporządkowania. Pan Starosta zwrócił się do Pana 

Przewodniczącego, aby trzymać się porządku obrad natomiast wszyscy Radni, którzy będą 

chcieli ten temat podjąć w  kwestiach różnych, można go podjąć czy nawet wystosować wnioski 

Radnych. Radni dobrze reprezentują swoich mieszkańców, w takich tematach zawsze stoją  

po ich stronie. Podkreślił, że Zarząd i Rada Powiatu wspiera mieszkańców i z Generalną 
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Dyrekcją Dróg spotkali się już kilka miesięcy temu, by walczyć o interesy mieszkańców. 

Nadmienił, że próba takiego dodawania tematu i zbierania mieszkańców bez ustalenia z Panem 

Przewodniczącym terminu, jest próbą stworzenia chaosu i poczucia, jakby Radni nie chcieli  

o tym rozmawiać. Podkreślił, że Radni chcą o tym rozmawiać. Podsumował, że jeśli Radni 

zechcą zabrać głos w sprawach różnych, a Pan Przewodniczący dopuści jeszcze mieszkańców 

do zabrania głosu to nie ma najmniejszego problemu aby porozmawiać. Podkreślił, że chodzi 

o to, aby ta rozmowa odbyła się w punkcie, który jest na to przeznaczony, a sprawy 

mieszkańców zawsze są w sprawach różnych.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński dodał, że Pan Tadeusz 

Szymańczak prowadzi z nim korespondencję dotyczącą wystąpienia. Miał on uzupełnić swoje 

pełnomocnictwa ponieważ Mecenasi stwierdzili, że jeśli strona społeczna jest prezentowana 

przez mieszkańca innego powiatu, muszą te formalne kwestie być spełnione. Żeby  

być przedstawicielem strony społecznej trzeba przedstawić odpowiednie dokumenty. Jeśli jest 

się pełnomocnikiem i ma się prawo do prezentowania organizacji, którą Pan Szymańczak 

prezentuje to także trzeba mieć od tego pełnomocnictwo. Pan Szymańczak dziś przysłał 

dokumenty, z którymi Pan Przewodniczący się jeszcze nie zapoznał. Czym innym jest zabranie 

głosu, a czym innym jest wniesienie punktu pod obrady. Tego nie może zrobić osoba postronna 

tylko osoba spełniająca odpowiednie wymogi. Kolejno zwrócił się do przedstawicieli strony 

społecznej i oznajmił, aby porozmawiali z Panem Szymańczakiem, żeby spełnił on warunki 

formalne i rzeczywiście był reprezentantem grupy.  

 

Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że o potrzebie rozmowy na ten temat wspominano 

wiele razy na Sesjach Rady Powiatu. Nadmienił, że Pan Tadeusz Szymańczak złożył w sierpniu 

wniosek o to, aby taki punkt i taką dyskusję podjąć w obradach, oraz żeby strona społeczna 

mogła w tym temacie przedstawić swoje racje i informacje, jakie posiadają. Zaproponował 

organizację spotkania z drugą stroną, czyli z przedstawicielami CPK, przedstawicielami spółek 

czy Generalnej Dyrekcji Dróg, które będą przygotowywały przebiegi tras. Podkreślił, że jest  

to niepoważne traktowanie mieszkańców, osób, które się zwracają do Rady z tematem  

od sierpnia. Zaapelował o bycie poważnym i poważnym traktowaniu innych. Należy 

porozmawiać o tym temacie, bo jest on bardzo istotny dla mieszkańców. Zwrócił się z prośbą 

do Pana Przewodniczącego, aby zaplanował przy najbliższej sesji albo posiedzeniu 

nadzwyczajnym punkt, który będzie tylko tego dotyczył, bo jest to temat poważny. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że nie ma nic przeciwko temu, aby podjąć taką debatę. Nadmienił, że nie może być tak,  

że punkt pod obrady wnosi osoba, która przedstawia się jako strona społeczna Powiatu 

Żyrardowskiego nie będąc mieszkańcem tego powiatu. Zwrócił się z prośbą aby zrobić  

to w sposób odpowiedni, formalny i zgodnie z przepisami.  

 

Mieszkaniec Powiatu Pan Arkadiusz Rzepecki poinformował, że popiera głos społeczny. Jest 

mieszkańcem Powiatu Żyrardowskiego i członkiem organów jednej z Gmin. Oznajmił,  

że intencją komitetu społecznego było to, aby wszyscy Radni jak również media usłyszały  

o tym, że prowadzona jest jakaś korespondencja pomiędzy stroną społeczną, a Panem 

Przewodniczącym czy Panem Starostą. Dziś się o tym dowiedzieli, wcześniej takiej informacji 

uspójnionej nie było. Padł wniosek uprawnionego Radnego Pana Błażeja Zawadzkiego  

o to, żeby przegłosować dzisiejszy porządek obrad i wprowadzić ten punkt. To Radni 

bezwzględną większością ustawowego składu Rady mogą taką decyzję podjąć.  Oznajmił,  

że jeśli sam dostałby projekt uchwały, którego wcześniej nie widział, i który nie jest podpisany 

przez prawnika czy też nie przeszedł przez Komisję, czy dyskusję na posiedzeniach Komisji, 

też miałby problem z tym, żeby taki projekt omawiać. Poinformował, że mieszkańcy mogą 

zostać i zabrać głos w wolnych wnioskach, ale mogą również przygotować projekt uchwały  

z podpisem trzystu mieszkańców, co nie będzie trudnym, bo są w stanie ten projekt przynieść 

nawet jutro.  Chcieliby aby tak samo jak na terenie Gminy Puszcza Mariańska, Radziejowice 

czy Wiskitki była jedność w Państwa Radnych zdaniu z tym, czego oczekują mieszkańcy. Padły 

stwierdzenia dotyczące zaproszenia przedstawicieli CPK czy GDDKiA. Oznajmił, że oni byli 

już na takich spotkaniach, na których żadnych konkretnych odpowiedzi nie uzyskali, zarówno 

dotyczących kwestii społecznych, środowiskowych czy lokalizacyjnych. Dodał, że była próba 

wyciągania pojedynczych osób do tego, aby zgodziły się i stanowisko swoje prezentowały 

zgodne z tym czego chce GDDKiA. Nadmienił, że w Sejmie prowadzone są prace zespołu ds. 

przeskalowanych inwestycji i właśnie ten zespół na posiedzeniu w ubiegłym tygodniu zadał 

szereg pytań GDDKiA, które czekają teraz na odpowiedź. Byli tam samorządowcy z kilku 

powiatów i kilkunastu gmin. Podkreślił, że to nie dotyczy tylko naszego Powiatu, ale także 

Powiatu Sochaczewskiego, Grójeckiego, Płońskiego i Grodziskiego. Kontynuował, że jeżeli 

mieszkańcy złożą projekt uchwały to Pan Przewodniczący będzie zobowiązany w ciągu  

60 dni do wprowadzenia tego tematu do porządku obrad. Od Radnych zależy, w jaki sposób 

dzisiaj zadecydują o tym temacie. Myśli, że społeczeństwo jest wyrozumiałe, tylko 

społeczeństwo chciałoby, żeby był określony harmonogram dojścia do celu, którym jest dzisiaj 
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przyjęcie przez Radę Powiatu stanowiska w tej kwestii. Kolejno oznajmił, że dzięki 

uczestnikom spotkania w Wiskitkach i wyartykułowaniu potrzeb społecznych,  

|GDDKiA odstąpiła od dalszych spotkań informacyjnych. Takie spotkania w Gminie Puszcza 

Mariańska czy Radziejowice się dalej nie odbyły. Podsumował, że wspólnie powinno  

się zadbać o to, aby interes przyszłości naszego powiatu nie pozostawał bez echa i aby trzymać 

cały czas rękę na pulsie. 

 

O godzinie 1342 do posiedzenia dołączył Radny Pan Andrzej Koźbiał. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że podtrzymuje swój wniosek. Oznajmił, że mniej 

więcej dwa miesiące temu, kolejnej części mieszkańców naszego Powiatu zgotowano wielką 

niepewność, strach o dobytek życia, plany i marzenia. Ten strach to autostrada A50 i droga 

ekspresowa S50. Podkreślił, że z szanownego grona obecnych na dzisiejszym posiedzeniu,  

a dotyka to wszystkich, na tym spotkaniu w Wiskitkach był tylko on. Widział atmosferę, 

widział tych ludzi i ich dramaty, nie wiedzą co zrobić ze swoim dobytkiem. To kolejna rzesza 

mieszkańców, których życie zostało postawione pod znakiem zapytania. Oznajmił, że obecnie 

nowym i największym problemem jest autostrada.  Rozmawiał dziś z Panem Starostą, który 

podkreślił, że był, rozmawiał i prowadzi w tej sprawie działania, żeby przeciwstawić  

się niekorzystnym skutkom tej inwestycji. Podsumował, że podtrzymuje swój wniosek  

o dodanie punktu po to, aby mieszkańcy również mogli się wypowiedzieć i żeby wszyscy Radni 

wiedzieli o co tak naprawdę chodzi. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że zanim spotkanie doszło do skutku  

w Wiskitkach, Zarząd już około półtora miesiąca wcześniej spotkał się z Generalną Dyrekcją 

Dróg i oczekiwał spotkań z mieszkańcami. Dowodem tego jest to, że takie spotkanie się odbyło. 

Miały być spotkania z kolejnymi Gminami, aby wsłuchać się w głos mieszkańców. Kolejno 

oznajmił, że Pan Burmistrz o spotkaniu z Generalną Dyrekcją Dróg wiedział z odpowiednim, 

kilkutygodniowym wyprzedzeniem, aby móc zorganizować salę na takie spotkanie oraz  

by móc przygotować osoby, które będą się wypowiadały z ramienia Gminy na tym spotkaniu, 

a także by móc odpowiednio nagłośnić sprawę, aby mieszkańcy mogli przybyć i wyrazić 

również swoje opinie. Czyli były spełnione wszystkie warunki rozmowy partnerskiej i tego,  

by zarówno Generalna Dyrekcja Dróg mogła się wypowiedzieć jak i mieszkańcy. Nadmienił, 

że gospodarz, którym jest szkoła, też miała czas by się przygotować na to, żeby przyjąć 

wszystkie strony tej debaty. Natomiast różnica jest taka, że dziś mieszkańcy przyjechali  
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bez żadnego uprzedzenia, kiedy porządek obrad jest przepełniony wieloma punktami 

dotyczącymi bezpieczeństwa i również kluczowymi dla mieszkańców powiatu żyrardowskiego 

i oczekują, by Pan Przewodniczący „na kolanie” zmienił porządek obrad i ten, przedstawiany 

jako bardzo ważny punkt, dodał jako dodatkowy do tego co dziś jest w porządku obrad.  

Czyli coś co jest bardzo ważne, ma być dodane jako przystawka. Jest przekonany, że gdy grupa 

Radnych np. po dzisiejszej Radzie spotka się, to ustali termin spotkania, na które zaproszono 

by mieszkańców aby w odpowiednich warunkach ich wysłuchać. Kolejno odniósł  

się do wypowiedzi Radnego Miasta Żyrardów Pana Arkadiusza Rzepeckiego i oznajmił,  

że sam również będąc Radnym Miasta nie przypomina sobie, by w mieście była taka sytuacja, 

że z chwili na chwilę jest dodawany bez przygotowania jakikolwiek projekt i Radni zajmują  

się nim bez wcześniejszego omówienia na Komisji. Jest to złamanie pewnego porządku, który 

pomaga lepiej sprawę podjąć, lepiej się nią zająć i lepiej przygotować. Rada Powiatu daje 

możliwość przedstawienia problemu, chodzi jedynie o formę i o to, by nie mieszać w porządku 

obrad, który jest przeładowany. Jeśli ktoś ma chęć zabrać głos i Przewodniczący dopuści  

w sprawach różnych, to uważa to dziś za najbardziej stosowny sposób do tego, natomiast jeśli 

ma to być dłuższy punkt to uważa, że zarówno Radni powinni mieć czas na to by przygotować 

się, ale też i Pani Dyrektor szkoły, w której dziś jesteśmy nie powinna być zaskakiwana tym, 

że nagle przychodzi dużo większa grupa osób niż było to przewidywane i planowane. Dodał, 

że on Przewodniczącego zapytał, czy wyraża zgodę żeby wniósł swoje punkty, mimo,  

że jest przedstawicielem Zarządu. Nadmienił, że zaangażowanie mieszkańców wpłynęło  

na decyzję, ale też i zaangażowanie Zarządu wpłynęło na to, że przekazano jasno GDDKiA,  

że oczekuje się rozmów. Dodał, że w poprzednich miesiącach też dowiadywał się bardzo późno 

o sprawach. Był przez Radnych pytany czy coś wie, czy nie, i w wielu sprawach na tamtych 

etapach nie wiedział, dlatego postanowił zakończyć taką sytuację, że Powiat czy mieszkańcy 

dowiadują się ostatni. Zwrócił się z prośbą, aby nie zmieniać dzisiejszego porządku obrad tylko 

zachować go takim jaki jest. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński odniósł  

się do wypowiedzi Pana Starosty i oznajmił, że od sierpnia Rada zwraca się z prośbami do Pana 

Tadeusza Szymańczaka, aby przedstawił plan i program takiej debaty. Prosił także Radnych, 

by może złożyli taki wniosek bądź projekt uchwały. Nie było takiego odzewu. Te wnioski  

i formalności były niespełnione. Wyjaśnił, że to nie tak, że Rada nie chce podjąć tematu,  

ale należy trzymać się litery prawa. Pan Tadeusz Szymańczak najczęściej zaskakiwał 

wnioskami dzień przed Sesją, chcąc ją rozszerzać, tak jak to zrobił dzisiaj i przedstawił projekty 
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uchwał z innych gmin, nie podpisane przez żadnych urzędników. Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji stwierdziła, że podejmiemy ten temat ale spełniając pewne warunki. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk oznajmił, że jeśli Pan Starosta wraz z Panem Przewodniczącym 

zobowiążą się, że w ciągu miesiąca zorganizują takie spotkanie, będzie on nakłaniał Radnego 

Pana Błażeja Zawadzkiego ku temu, żeby wycofał swój wniosek by w dniu dzisiejszym ten 

punkt rozszerzać i myśli, że strona społeczna to zrozumie. Zwrócił się z prośbą do Pana Starosty 

i Pana Przewodniczącego o zorganizowanie takiego spotkania jak zorganizowano  

w Wiskitkach dla wszystkich mieszkańców. Kolejno zwrócił się z prośbą do Radnego Pana 

Błażeja Zawadzkiego, że jeśli Pan Starosta zadeklaruje organizację spotkania, niech wycofa 

swój wniosek. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki zwrócił się z pytaniem do mieszkańców, czy są gotowi przystać 

na taką propozycję, że zostanie zorganizowane osobne spotkanie? Jeśli jest to satysfakcjonujące 

i mieszkańcy zgodzą się, to on ten wniosek wycofa.  

 

Pan Arkadiusz Rzepecki oznajmił, że mieszkańcy są zainteresowani takim spotkaniem. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że jako Przewodniczący Komisji Transportu,  

w porozumieniu z Radnymi niezwłocznie zwoła takie posiedzenie. Z pomocą Biura Rady 

zaprosi mieszkańców na spotkanie po czym zwrócił się z prośbą o pozostawienie kontaktu 

osoby zainteresowane. Kolejno oznajmił, że jeżeli Pan Przewodniczący i Pan Starosta 

deklarują, że zorganizują po takim spotkaniu merytorycznym, spotkanie dla większej ilości 

mieszkańców to jak najbardziej jest „za”. Wypracują pytania, na które będą chcieli  

aby Pan Starosta spróbował uzyskać odpowiedź. Jeżeli to zadowala stronę społeczną to on swój 

wniosek wycofuje. 

 

Mieszkanka Powiatu – Radna Radziejowic poinformowała, że obrady w Gminie Radziejowice 

również zostały zakłócone, ale Radni i Pani Wójt dopuścili mieszkańców do wypowiedzi.  

Nie podjęli na danej sesji uchwały, ale zwołali 13 marca sesję nadzwyczajną, podczas której 

podjęli taką uchwałę. Zwróciła się z prośbą, aby w ten sam sposób Radni Powiatu 

Żyrardowskiego spotkali się w trybie nadzwyczajnym, wysłuchali mieszkańców i podjęli 

uchwałę, że nie akceptują żadnych ze stron proponowanych przez GDDKiA. Podkreśliła,  
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że przez to co się dzieje, przede wszystkim Żyrardów na tym straci ponieważ nie będzie czym 

oddychać - będą tylko bloki, zabetonowane drogi i żadnej zieleni wokoło. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że Radni Powiatu Żyrardowskiego również dopuścili stronę społeczną do wypowiedzi. 

Nadmienił, że Pan Tadeusz Szymańczak na czterech sesjach się wypowiadał w tej kwestii, 

natomiast dopiero dziś to zostało uporządkowane. Pan Przewodniczący zakończył dyskusję. 

Podsumował, że ustalono, iż w najbliższym czasie zostanie zorganizowane spotkanie ze stroną 

społeczną oraz z drugą stroną, czyli GDDKiA bądź CPK. 

 

O godzinie 1403 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy w celu wprowadzenia zmian  

w porządku obrad. 

 

O godzinie 1412 Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

Nowy porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej  

i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2023 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej  

o zezwolenie na utworzenie w Liceum Ogólnokształcącym im. Czesława Tańskiego,  
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ul. Króla Jana Sobieskiego 61, 96-330 Puszcza Mariańska oddziału przygotowania 

wojskowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 

12. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie za rok 2022. 

13. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Żyrardowie za rok 2022. 

14. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żyrardowie na temat funkcjonowania 

Powiatowego Inspektoratu Weterynarii oraz stanu sanitarno-weterynaryjnego  

w powiecie żyrardowskim. 

15. Ocena stanu sanitarnego powiatu żyrardowskiego za rok 2022. 

16. Informacja o pracy Zarządu. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad 

 

Porządek obrad po zmianach został przyjęty w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

2 „brak głosu”  Michał Ochnicki, Robert Rybicki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że ustalono, iż Komisja poświęcona tym 

problemom odbędzie się w przyszły wtorek. Po ustaleniu szczegółów mieszkańcy będą 

poinformowani. Ma nadzieję, że spotkanie odbędzie się w taki sposób i w takich warunkach, 

że wszyscy będą mogli się wypowiedzieć.  

 

Ad. 4 

 

Protokół z XLIX Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty w następujący sposób: 
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18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński odczytał projekt 

uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego została podjęta  

w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że w tym punkcie, w którym odwoływany jest 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego, trzeba podkreślić jedną bardzo ważną rzecz, że jako Zarząd 

Powiatu bardzo cenili i cenią tę współpracę z Panią Agnieszką Mazurek, Panią Skarbnik 

Powiatu Żyrardowskiego. To był bardzo owocny czas współpracy, rok i cztery miesiące,  

w którym bardzo wiele spraw finansowych uporządkowano. Za ten bardzo dobry czas 

współpracy podziękował Pani Skarbnik w imieniu całego Zarządu Powiatu, który ceni bardzo 

osobę Pani Skarbnik, ale także w imieniu wszystkich Radnych Powiatu Żyrardowskiego.  
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Pan Starosta wraz z Panem Przewodniczącym wręczyli Pani Agnieszce Mazurek 

podziękowania za współpracę w postaci bukietu kwiatów. 

 

Skarbnik Pani Agnieszka Mazurek podziękowała wszystkim za możliwość współpracy  

w Powiecie Żyrardowskim.  

 

Ad. 6 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że z racji, iż podjęto uchwałę odwołującą 

Skarbnika z dniem 31 marca, to żeby była ciągłość działania, należy podjąć uchwałę 

powołującą Skarbnika. Podkreślił, jak trudnym było znalezienie Skarbnika, ponieważ  

od 6 grudnia trwały procesy konkursowe. Odbyły się trzy konkursy. W pierwszych dwóch nikt 

nie miał odwagi zajmować się tak dużymi finansami, dopiero w trzecim konkursie pojawiły  

się kandydatury. Tą osobą, która wygrała konkurs i zaprezentowała się bardzo dobrze, jest Pani 

Bożena Elżbieta Kot. Poinformował, że Pani Bożena dotychczas pełniła funkcję Skarbnika 

Gminy Żabia Wola, gdzie pracowała dwa lata ale nie od początku była Skarbnikiem. Dodał,  

że wcześniej pełniła funkcję Skarbnika w Gminie Dębe Wielkie przez 8 lat. Oznajmił, że więcej 

o sobie powie Pani Bożena, ponieważ jest obecna na posiedzeniu i chciałaby się zaprezentować 

Państwu Radnym. Pan Starosta rekomenduje tę kandydaturę ze względu na to, że odznaczała 

się najlepszymi kwalifikacjami podczas procedury konkursowej. Nadmienił, że Pani Agnieszka 

Mazurek oferuje swoją pomoc, żeby nowy Skarbnik szybko wdrożył się w działania 

powiatowe, za co jest wdzięczny. Ma nadzieję, że Państwo Radni zaakceptują tę kandydaturę 

w formie uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poprosił Panią 

Bożenę Kot – kandydata na Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego o przedstawienie swojej 

kandydatury. 

 

Pani Bożena Kot oznajmiła, że bardzo miło jest jej stawać przed Radą Powiatu Żyrardowskiego 

w tak ważnym momencie. Poinformowała, że przygodę z samorządem rozpoczęła w 2002 roku 

jako główna księgowa powiatowej jednostki budżetowej. W 2013 roku została Skarbnikiem 

Gminy Dębe Wielkie. W życiu trzy razy zmieniała miejsce zamieszkania, stąd też w wyniku 

tego zmieniała pracę. Obecnie jest Skarbnikiem Gminy Żabia Wola do momentu, gdy Radni  

ją odwołają. Do aplikowania na funkcję Skarbnika Powiatu skłoniło ją to, iż przez pięć  
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lat pracowała w Starostwie w Powiecie Mińskim, była Specjalistą ds. kontroli. Posiada 

wykształcenie w zakresie audytu i kontroli. Od czasu do czasu zajmuje się audytami jednostek 

samorządowych. Myśli, że kontrola w jednostkach powiatowych pozwala bardziej poznać 

specyfikę jednostek niż funkcja Skarbnika. Dlatego też uważa, że posiada bogate zaplecze  

ku temu, by w jak najbardziej odpowiedzialny i zgodny z prawem sposób pełnić funkcję 

Skarbnika. Zarządowi Powiatu podziękowała za możliwość udziału w procesie rekrutacji  

i za pozytywną rekomendację jej osoby. Nadmieniła, że zrobi wszystko, by nie zawieść Państwa 

Radnych zaufania, aby za jakiś czas wszyscy mogli powiedzieć, że finanse Powiatu 

Żyrardowskiego są w dobrych rękach.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński odczytał projekt 

uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Żyrardowskiego została podjęta  

w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „brak głosu” Andrzej Koźbiał 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński podsumował, że Pani 

Bożena Elżbieta Kot z dniem 1 kwietnia 2023 roku będzie pełniła funkcję Skarbnika Powiatu 

Żyrardowskiego.  

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz podziękował Radnym za tę jednomyślność, ponieważ dzięki 

temu głosowaniu możemy zachować ciągłość działania w sprawach finansowych. Pogratulował 



15 

 

Pani Bożenie Kot i życzył, aby wszystko układało się jak najlepiej na zajmowanym stanowisku 

dla dobra całego Powiatu Żyrardowskiego. Pan Starosta wraz z Panem Przewodniczącym 

wręczyli Pani Bożenie Kot bukiet kwiatów. 

 

Pani Bożena Kot podziękowała i oznajmiła, że zrobi wszystko by nie zawieść Państwa Radnych 

zaufania. 

 

Ad. 7 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  Piotr Krawczyk, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

2 „brak głosu” Anna Bednarek, Genowefa Milczarek 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 8 



16 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023 została 

podjęta w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 9 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszka Karwat przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2023 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Pan Jacek 

Czubak przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 
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Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

szczegółowych zasad ich realizacji w 2023 roku została podjęta w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 10 

 

P.o. Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Pani Monika Bachańska 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej  

o zezwolenie na utworzenie w Liceum Ogólnokształcącym im. Czesława Tańskiego,  

ul. Króla Jana Sobieskiego 61, 96-330 Puszcza Mariańska oddziału przygotowania 

wojskowego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Michał Ochnicki przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 
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Uchwała w sprawie złożenia wniosku do Ministra Obrony Narodowej  

o zezwolenie na utworzenie w Liceum Ogólnokształcącym im. Czesława Tańskiego,  

ul. Króla Jana Sobieskiego 61, 96-330 Puszcza Mariańska oddziału przygotowania 

wojskowego została podjęta w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Kazimierz Sadowski przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przekazania petycji. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie przekazania petycji została podjęta w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał,  

Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ nieobecny”                      Krzysztof Rdest 

 

Ad. 12 
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P.o. I Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Żyrardowie podkom. Tomasz Adamczyk 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie  

za rok 2022. 

 

Sprawozdanie ww. sprawie zostało przyjęte bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 13 

 

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Żyrardowie st. bryg. Mariusz 

Tymoszewicz przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Żyrardowie za rok 2022. 

 

Radny Pan Wojciech Szustakiewicz zwrócił się z pytaniem, jak wygląda współpraca oraz jakie 

są problemy ze Starostwem w zakresie przekazywania meldunków ze stanowiska kierowania 

zarządzaniem kryzysowym bo wiadome jest, że takie stanowisko jest w Komendzie 

Państwowej Straży Pożarnej. Kiedyś to się odbywało przymusowo, były problemy finansowe. 

Zwrócił się z pytaniem, czy ta współpraca jest dobra? 

 

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Żyrardowie st. bryg. Mariusz 

Tymoszewicz poinformował, że nadal jest mała odpłatność i wszyscy dyżurni, którzy pracują 

na stanowisku kierowania Komendanta Powiatowego odbierają meldunki. Jest to na zasadzie 

porozumienia i umowy pomiędzy Ratownikami a Starostwem. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki podziękował za aktywność Straży Pożarnej. Oznajmił, że nie było 

to normą, że Komenda tak wspiera Ochotnicze Straże Pożarne chociażby w pozyskiwaniu 

sprzętu. Dodał, że sam pomysł i sama wiedza o dofinansowaniu wyszła właśnie z Komendy. 

Podkreślił, że są to pieniądze, które zostają w naszym powiecie, w naszych jednostkach  

i podnoszą bezpieczeństwo. Podziękował za wspaniałą współpracę. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk oznajmił, że przedstawione materiały różnią się od tych, które 

zostały wysłane Radnym. Zwrócił się z prośbą, aby została również wysłana wersja 

przedstawiona przez Pana Komendanta. 
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Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że Biuro Rady prześle Radnym 

dzisiejsze materiały. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że w poprzednim wystąpieniu Komendy 

Powiatowej Policji wybrzmiało, że Gminy wspierają w postaci sprzętu Komendę Powiatową 

Policji i wydaje mu się, że za każdym razem pojawia się temat samochodu osobowego, który 

potrzebuje wymiany, że jest zapotrzebowanie na taki samochód. Zwrócił się do Pana Starosty, 

że warto w tym roku pomyśleć, żeby dofinansować Powiatową Straż Pożarną bo nie było  

do tej pory środków z samorządu powiatowego wprost kierowanych do Komendy. Wydaje  

mu się, że skoro Gminy mogą wspierać Policję, to Powiat może wspierać Straż Pożarną. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że współpraca Starostwa Powiatowego  

w Żyrardowie z Komendą Powiatową Straży Pożarnej jest coraz lepsza. Podziękował za takie 

podejście Pana Komendanta. Ochotnicze Straże Pożarne rzeczywiście nigdy nie były  

tak scalone z Państwową Strażą jak obecnie, ale jest to wynik ustawy odgórnej i we wszystkich 

powiatach dziś jest bardzo duży nacisk na tę współpracę, na jej pogłębianie. Nasz Komendant 

Powiatowy został Wicekomendantem Wojewódzkim od tematów Ochotniczych Straży 

Pożarnych. To pokazuje, że na to się kładzie duży nacisk. Dodał, że w prezentacji, która wydaje 

mu się że była trochę inna niż ta, którą Radni mają na tabletach, były zdjęcia z momentów, 

kiedy przyjechała do nas międzynarodowa delegacja uczyć się jak OSP działają w Polsce.  

To pokazuje wspaniały przykład naszych ochotników, ale też i tradycje OSP, które  

u nas są i dlatego to tak dobrze działa. Są kraje, w których tego nie ma i to wspaniałe, że Polska 

służy jako przykład. Dodał, że Pan Komendant Straży Pożarnej zgłaszał do Starostwa potrzeby 

finansowe i za każdym razem, kiedy takie potrzeby finansowe zgłaszał, Zarząd je popierał. 

Zarząd jest otwarty na wsparcie, ale decyzja o przesunięciach zawsze należy do Rady Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński na ręce Pana Komendanta złożył 

podziękowania Strażakom zawodowym oraz Druhom Ochotniczym za działalność. 

 

Sprawozdanie ww. sprawie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 
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Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Stanisław Tęsiorowski przedstawił Informację 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żyrardowie na temat funkcjonowania Powiatowego 

Inspektoratu Weterynarii oraz stanu sanitarno-weterynaryjnego w powiecie żyrardowskim. 

 

Informacja w ww. sprawie została przyjęte bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że Pan Dyrektor Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej musiał niezwłocznie wyjść z posiedzenia i nie może w dniu 

dzisiejszym przedłożyć osobiście sprawozdania dotyczącego oceny stanu sanitarnego powiatu 

żyrardowskiego za rok 2022. Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą, aby dziś ten punkt 

potraktować jako odbyty na podstawie materiałów, jakie Państwo Radni otrzymali  

a na najbliższej Sesji ten punkt zostanie powtórzony i przedstawiony przez Pana Dyrektora.  

 

Radni zgodzili się uznać punkt za odbyty. 

 

Ad. 16 

 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 17 

 

Radna Pani Beata Sznajder poinformowała, że ma dwa pytania związane z funkcjonowaniem 

Powiatu Żyrardowskiego. Pierwsze pytanie skierowała do Pana Starosty, czy w ostatnim czasie 

w związku z galopującą inflacją były podwyżki u pracowników, którzy podlegają bezpośrednio 

Panu Staroście, czyli u pracowników Starostwa i u dyrektorów wydziałów jednostek 

powiatowych? Kolejno oznajmiła, że od zawsze bliska jej sercu była opieka i polityka 

społeczna, w związku z czym zwraca się z pytaniem dotyczącym sytuacji w Domach Pomocy 

Społecznej. Słyszała, że w Domu Pomocy Społecznej w Hamerni była kontrola i zwraca  

się z pytaniem, jakie są wyniki tej kontroli? W jaki sposób Radni mogą otrzymać wskazówki 

pokontrolne? Nadmieniła, że Domy Pomocy Społecznej, jeszcze jak była Starostą, cały czas 
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potrzebowały wsparcia. Uważa, że teraz potrzebują jeszcze większego wsparcia. Zwróciła  

się z prośbą o przedstawienie jak to aktualnie wygląda, ponieważ nie ma dostępu do tych 

materiałów i do tego co się aktualnie dzieje. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego w pierwszej kolejności odniósł się do pytania dotyczącego 

regulacji płacowych. Oznajmił, że weryfikowano sytuację zarówno w zeszłym roku  

jak i na początku tego roku, bo wiadomo, że ta inflacja odbiła się nie tylko na osobach 

fizycznych ale też na instytucjach. Nagle okazało się, że we wszystkich choćby instytucjach 

oświatowych brakowało paliwa, którymi ogrzewane są budynki. Były to sytuacje, gdzie nagle 

brakowało drugie tyle, ile było zabezpieczone. Stąd też długo zwlekano z działaniami 

finansowymi, by zbadać najpierw sytuację, czy nas na to stać, czy nie będzie z tego tytułu 

problemów. Skarbnik Pani Agnieszka Mazurek dobrze tę sytuację przedstawiła i można było 

wreszcie dokonać tych ruchów, na które było długie oczekiwanie społeczne. Potwierdził,  

że te ruchy zostały zrealizowane około tygodnia temu. Wyjaśnił, że są osoby, które kończą 

pracę i są osoby, które dostały wyrównanie przy przedłużonej umowie więc nie może 

powiedzieć, że wszyscy dostali teraz regulację, ale zdecydowana większość ją dostała. Dodał, 

że Radni zabezpieczali takie środki w instytucjach powiatowych, i te instytucje również 

poczyniły pewne ruchy związane z regulacjami płacowymi. Nie jest dziś w stanie odpowiedzieć 

czy wszystkie instytucje powiatowe, ale na pewno wiele z nich takie ruchy poczyniło.  

Za przykład podał Urząd Pracy, gdzie po weryfikacji podwyżki tam poszły największe  

w historii. Jeśli chodzi o dyrektorów wydziałów Starostwa Powiatowego to jak najbardziej byli 

ujęci tak jak pracownicy Starostwa i także ta regulacja ich dotyczyła. Jeśli chodzi o dyrektorów 

jednostek to wszędzie tam, gdzie było zapotrzebowanie a pensja odbiegała od uposażenia 

zostało to wyrównane lub podniesione. Uważa, że obecnie w instytucjach powiatowych jest 

dużo lepiej niż było. Kolejno odniósł się do pytania dotyczącego Domu Pomocy Społecznej. 

Oznajmił, że tu sytuacja jest mniej optymistyczna ponieważ kontrola od Wojewody wykazała 

wiele sytuacji związanych z koniecznymi remontami do przeprowadzenia z uwarunkowaniami, 

które powinny być dla osób tam przebywających. Nie jest to duże zaskoczenie, ponieważ 

potwierdzono wszystkie te zalecenia, które polecono już 7-8 lat temu. Dodał,  

że aby wyremontować Hamernię, to na ten moment należałoby wybudować nowy budynek. 

Nadmienił, że ten budynek z tego co mu przekazywano, nie był budowany na to, żeby  

był tam dom pomocy społecznej i nie ma tam spełnionych norm. Będzie to wymagało na pewno 

ciężkich rozmów Zarządu. Wraz z Komisją Współpracy, Zdrowia i Polityki Społecznej będą 

musieli się zastanowić co zrobić, by móc dać właściwe warunki temu miejscu, ale jednocześnie 
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skąd wziąć na to środki finansowe, kiedy dziś jest tak dużo potrzeb a wybudowanie nowego 

DPS to ogromna inwestycja, więc na ten moment nasz budżet nie ma środków własnych  

by to udźwignąć i wybudować oddzielną instytucję. Podkreślił, że można w kolejnych naborach 

wniosków, a szczególnie teraz, gdy pieniądze unijne będą uruchomione, próbować stamtąd 

pozyskać środki na ten cel. Kontynuował, że Zarząd ustosunkuje się do Wojewody, że postara 

się spełnić te zalecenia, ale w międzyczasie będzie trzeba wspólnie wypracowywać jakieś 

rozwiązania, bo tu gotowego rozwiązania nie ma. Nadmienił, że dziś trzeba by zdecydować, 

czy budować tam windę dla osób niepełnosprawnych, czy remontować ten budynek,  

jak on generalnie nie trzyma norm, jakie powinny być. I to jest dylemat, czy remontować  

coś co tak naprawdę nie nadaje się do remontu, by tylko w jakiś sposób prowizorycznie 

przedłużyć temu żywotność, czy jednak zdecydować na jakiś ruch bardziej stanowczy.  

Na to potrzeba wspólnej konsultacji z Radnymi. 

 

Mieszkaniec Pan Tadeusz Szymańczak poinformował, że powstało Stowarzyszenie Obrona  

i Rozwój, który działa na terenie całej Polski, w związku z tym również obejmuje obszar 

Powiatu Żyrardowskiego. Kolejno oznajmił, że obecność społeczności lokalnej na dzisiejszym 

posiedzeniu nie jest zaskoczeniem, ponieważ sprawa toczy się już od siedmiu miesięcy. 

Poinformował, że zwraca się kolejny raz z prośbą o współpracę. Nadmienił, że prosił  

o prawnika – nie ma, prosił o pomoc psychologiczną – jej również nie ma. Wiele zdarzeń było 

po kolei, które były propozycjami ze strony społeczności lokalnej. Postara się przesłać Radnym 

na adresy e-mail materiały, które posiada w swoich zasobach. Kolejno zwrócił się do Pana 

Przewodniczącego oraz Pana Starosty i oznajmił, że złożone dokumenty to nie są projekty 

uchwał tylko wczorajsza uchwała Rady Powiatu Grójec, jednoznacznie podjęta wszystkimi 

głosami „za”, przeciwko jakiemukolwiek wariantowi obwodnicy warszawskiej. Nadmienił,  

że pokazuje i dostarcza informacje do Starostwa, żeby było można łatwiej wyrobić sobie 

poglądy na ten temat. Nie chciałby być źle zrozumiany, ale to nie zasługa Pana Starosty,  

że w Wiskitkach na spotkaniu było 500 osób. Nadmienił, że Pana Starosty tam nie było, który 

jest przedstawicielem całego Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński wtrącił, że ustalono już porządek legislacji tego 

o czym teraz mówi Pan Tadeusz Szymańczak. Przypomniał, że ustalono, iż ten temat będzie 

omawiany we wtorek na spotkaniu. 

 



24 

 

Pan Tadeusz Szymańczak kontynuował swoją wypowiedź i oznajmił, że nie jest to temat nowy 

tylko temat, który jest praktycznie od 6 lat na naszym terenie. Oznajmił, że wie jak powinno 

się prowadzić obrady Sesji Rady Powiatu. Przytoczył kolejno ślubowanie Radnego Powiatu. 

Poinformował, że nie bardzo może zauważyć rzetelność i dbałość o interesy mieszkańców. 

Zaproponował, aby w trybie Sesji Nadzwyczajnej umożliwić wypowiedź stronie społecznej. 

Zwrócił się z prośbą o zwołanie w trybie nadzwyczajnym posiedzenia dotyczącego tematu  

tak istotnego jak CPK, KDP i obwodnicy warszawskiej. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki wtrącił, że posiedzenie komisji zostało już ustalone. 

 

Pan Tadeusz Szymańczak podkreślił, że rozumie, iż dostanie również zaproszenie  

na tę komisję, mieszkańcy wypowiedzą się i wtedy wyjdziemy na Nadzwyczajną Sesję Rady 

Powiatu z odpowiednim stanowiskiem bądź rekomendacją, bo tak powinna odbywać się praca 

w Radzie Powiatu. Kolejno Pan Tadeusz Szymańczak z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych złożył życzenia. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński podsumował, że dokumenty przesłane przez 

Pana Tadeusza Szymańczaka nie są uchwałami tylko projektami uchwał, ponieważ  

nie są podpisane przez żadnego urzędnika. Pan Przewodniczący podziękował za życzenia. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1718 zamknął obrady  

L Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

Protokołowała: 

W. Majewska 


